

СОДЕРЖАНИЕ

Шептухина Е.М. Обращение главного редактора 6

РАЗВИТИЕ И ФУНКЦИОНИРОВАНИЕ РУССКОГО ЯЗЫКА

Киржаева В.П. Термины наследственного права в договорах русских с греками и Русской Правде: к проблеме функционально-семантических и деривационных отношений 7

Шацкая М.Ф. Лексические и деривационные особенности существительных с финалью *-к(а)* в заволжских говорах 17

Рацбурская Л.В. Динамические аспекты интернационализации в современном мейдийном словотворчестве 25

МЕЖКУЛЬТУРНАЯ КОММУНИКАЦИЯ И СОПОСТАВИТЕЛЬНОЕ ИЗУЧЕНИЕ ЯЗЫКОВ

Кононова И.В. Структура лингвокультурного концепта: способы языковой и дискурсивной объективации 32

Valuyskaya O.R. Linguistic Features of NATO's Media Image (the Case Study of British Online Publications) 43

Волкова О.С. Коммуникативная провокация как стратегия деструктивного поведения в бытовом конфликте 49

Генералова Л.М. Семантико-синтаксические модели отражения предиката свойства в немецком языке 56

Рогожникова И.Н. Лексический и грамматический потенциал глагола *lassen* в современном немецком языке 62

МАТЕРИАЛЫ И СООБЩЕНИЯ

Фотина Н.Э. Средства внешней диалогичности авторского повествования в ранней прозе А.П. Чехова 71

Гараева Л.М. Инвектива в профессиональной коммуникации: прагмалингвистический аспект 79

Косова К.И. Функции small talk в институциональном и бытовом дискурсах 87

Мельникова Е.А. Точность и достоверность как критерии информативности текста новостного сообщения 94

Холодковская Е.В. Пунктуация как средство реализации просодии при общении в социальной сети Facebook (на материале англоязычной версии) 101

Караваева П.Ю. Реконструкция фрагмента истории грамматической нормы церковнославянского языка (на материале «Соборника» Нила Сорского) 107

ДИСКУССИИ

Белоглазова Е.В. Возраст адресата как фактор формирования дискурсивной структуры художественного произведения 112

Leontovich O.A. Positive Communication: Definition and Constituent Features 121

КРИТИКА И БИБЛИОГРАФИЯ

Грановская Л.М. Региональная топонимика: становление и векторы изменения (Рец. на книгу: Ильин, Д. Ю. Топонимическая лексика в текстах региональных газет конца XIX – начала XXI века: динамические процессы [Текст] : монография / Д. Ю. Ильин ; науч. ред. Н. А. Тупикова. – Волгоград : Изд-во ВолГУ, 2012. – 408 с.) 127

CONTENTS

Sheptukhina E.M. Editor's Foreword 6

EVOLUTION AND FUNCTIONING OF THE RUSSIAN LANGUAGE

Kirzhaeva V.P. The Terms of Inheritance Law in Russia-Byzantium Treaties and Russkaya Pravda: the Problems of Functional Semantics and Derivation Relations 7

Shatskaya M.F. Lexical and Derivational Peculiarities of Nouns With Final *-k(a)* in Zavolzhsky Dialect 17

Ratsiburskaya L.V. Dinamic Aspects of Internationalization in Modern Media Word Creation 25

INTERCULTURAL COMMUNICATION AND COMPARATIVE STUDIES OF LANGUAGES

Kononova I.V. The Structure of a Cultural Concept: Means of Language and Discourse Representation 32

Valuyskaya O.R. Linguistic Features of Nato's Media Image (the Case Study of British Online Publications) 43

Volkova O.S. Communicative Provocation as a Strategy of Destructive Behaviour in Every-Day Conflict 49

Generalova L.M. Semantic and Syntactic Patterns of Property Predicative Reflexion in German 56

Rogozhnikova I.N. Lexical and Grammatical Potential of the Verb *Lassen* in Modern German 62

MATERIALS AND REPORTS

Fotina N.E. Means of External Dialogueness in the Author's Narration in Early Stories of A. Chekhov 71

Garaeva L.M. Invective in Professional Communication: Pragmatic and Linguistic Aspects 79

Kosova K.I. Small Talk Functions in Institutional and Everyday Discourse 87

Melnikova E.A. Accuracy and Reliability as Criteria of Informativeness in the News Story 94

<i>Kholodkovskaya E.V.</i> Punctuation as a Means of Prosody Realization During Communication in Facebook Social Network (on the Example of the English-Language Version)	101	<i>Leontovich O.A.</i> Positive Communication: Definition and Constituent Features	121
<i>Karavaeva P.Yu.</i> Reconstruction of the Fragment of History of Grammatical Norm of the Church Slavonic Language (on the Material of “Collection” by Nilus of Sora)	107	REVIEWS AND BIBLIOGRAPHY	
DISCUSSIONS			
<i>Beloglazova E.V.</i> The Addressee Age as a Factor Determining the Discursive Structure of a Work of Fiction	112	<i>Granovskaya L.M.</i> Regional Toponymy: Development and Vectors of Changes (Book Review: Ilyin D. Yu. Toponyms in the Texts of Regional Newspapers at the End of the 19 th cen. – Beginning of the 21 st cen.: Dynamics and Changes [Text] : monography / D. Yu. Ilyin. – Volgograd : Izd-vo VolGU, 2012. – 408 p.)	127